
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 14. september 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 1176
I forlængelse af Jyllands-Postens artikelserie, f.eks. artiklen ”Tandlægekæde
ændrer sine kontrakter” bragt den 11 september 2017 om kapitalfondes og
større kæders delvise opkøb af en række tandlægeklinikker, bedes ministeren
redegøre for, hvordan regeringen, Danske Regioner og Tandlægeforeningen,
som er den fælles myndighed på området, vil sikre, at der ikke laves hemmeli-
ge kontrakter med kapitalindskyderne, der dermed får mere eller mindre util-
sigtet indflydelse på de alment praktiserende tandlægers faglige vurderinger,
så de presses til usaglige indgreb og behandlinger til ugunst for flertallet af
patienterne - og dermed kommer på tværs af Sundhedsstyrelsen faglige råd
og de aftaler om behandling og prisniveau, der i dag aftales mellem Tandlæ-
geforeningen og Danske Regioner?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Ander-
sen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
formand
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